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Protokół Nr.7  /10 

z posiedzenia wspólnego komisji stałych Rady Gminy Poświętne, które odbyło się dn.              

08. 11. 2010 r. w godz. 12 
30

 – 15
50

 

radni według załączonej listy obecności .Posiedzenie prowadził radny Czesław Sobczyk – 

przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa. 

Przewodniczący powitał zebranych radnych, Wójta Gminy. 

Następnie przedstawił poniższy porządek posiedzenia: 

1. Określenie stawek podstawowych na rok 2010 

2. Zagadnienia bieżące 

3. Podsumowanie działalności komisji 

Do przedstawionego porządku Radni uwag nie wnieśli. 

Ad.1. Na posiedzenie przybyła pani Aleksandra Kupis – pracownik Urzędu Gminy do spraw 

wymiaru podatków, która przedstawiła propozycje dotyczące stawek podatkowych od 

nieruchomości. 

- Radny Pawlik – stwierdził, że komisja rewizyjna jest na świeżo, toteż nie mogła zapoznać 

się wcześniej ze stawkami i prosi o omawianie kolejno. 

- Radny Czesław Sobczyk – poinformował, że na komisji budżetowej nie zapadły wiążące 

decyzje, było tylko zapoznanie ze stawkami. 

- Radny Bogusz – powiedział, że Komisja Oświatowa zajmowała się tym tematem, 

zaproponował, aby zostawić stawki z ubiegłego roku. 

- Radny Pawlik poprosił, aby Komisja Rewizyjna mogła zapoznać się z propozycjami. 

- Radny Lipski – zaproponował odczytanie górnych stawek oraz poziom wzrostu. 

Radni podjęli dyskusję związaną ze sposobem przedstawiania i omawiania stawek. 

- Radny Sobczyk – oznajmił, że Komisja zapoznawała się ze stawkami, padły propozycje, 

ale nie wiążące. Są zmiany dotyczące podatku od pozostałych gruntów. Stawka 

poprzednia spowodowałaby znaczny wzrost podatku. Komisja zaproponowała stawkę 

0,16. Należałoby aby wszyscy się z tym zapoznali. Zapytał, czy propozycje może 

przedstawić Komisja Budżetowa. 

- Radny Bogusz – rozbieżność występuje właściwie tylko w jednym punkcie, rozważmy 

punkt d. 

- Radny Sobczyk – zapoznał wszystkich z propozycjami Komisji Budżetowej, przy 

omawianiu punktu d. dodatkowych informacji udzieliła pani A. Kupis, poinformowała, że 

zmieniły się przepisy i powoduje to znaczny wzrost podatku w momencie oddania 

budynku do użytkowania. Działka budowlana jest wyłączona z gruntów rolnych. Jeżeli są 

niesklasyfikowane to podlegały stawce z punktu d. Jest napływ nowych wyłączeń. 

Działka wchodząca w skład gospodarstwa rolnego nie podlega temu wyłączeniu. 

- Radny Worach – zapytał pod co podlegają powierzchnie pod budynkami gospodarczymi. 

Podjeto dyskusję dotyczącą przedstawionych informacji oraz sposobów opodatkowania 

gruntów. Omawiano również wielkość tego podatku w skali gminy. 

- Radny Worach – w ubiegłym roku  było 0,34 zł, a jaka w tym roku, dodał, że 

zmniejszamy im podatek. 

Dalsza dyskusja, w której dodatkowych informacji udzielała pani Kupis 

- Radny Pawlik – widzę, że będzie duży spór, albo kończymy albo głosujemy w komisjach 

swoje propozycje, powiedział, że będziemy trzymać stawki na tych samych poziomach. 

Ustawodawca podwyższa stawki, a my stoimy od 4 lat w tym samym miejscu. Dodał, że 

aby wygrać wybory to nic byśmy nie podnosili. Zaapelował o spojrzenie przyszłościowe, 

aby następna rada nie miała złej opinii o tej radzie. 

- Radny Sobczyk – pozostawienie stawek z punktu d. spowoduje duży wzrost podatku. Gdy 

było z m2 to byłoby 0,15 gr. Padła propozycja aby wrócić do stawki poprzedniej. 

- Radny Worach – odnosząc się do dyskusji, chodzi o osoby, które miały grunty i nie 
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płaciły podatku. 

- Pani A. Kupis – były to grunty rolne. 

Dalsza dyskusja związana z kwestiami podatkowymi. 

- Radny Pawlik – w punkcie a, b, c – tak samo, ale w punkcie d proponuję 0,23 gr. 

- Radny Sobczyk – czy ktoś chce się ustosunkować do tej propozycji to co było 

obowiązywało w 2010 r. Inne rady na pewno pozmieniają swoje stawki. 

- radny Żak – stwierdził, że działki 11 arowe będą płacić z całości a nie będą dzielone. 

Dalsza dyskusja dotycząca stawek podatkowych oraz możliwości ich wzrostu. Podczas 

dyskusji omawiano również sposób dzielenia działek przez geodetów. 

- Radny Sobczyk – padły 2 propozycje – Komisji Budżetowo-Gospodarczej - 0,16 zł i 

Komisji Rewizyjnej – 0,23 zł. 

- Radny Bogusz uzupełnił, że Komisja Oświatowa też zaproponowała 0,16 zł. 

- Radny Sobczyk – proponuję przegłosować propozycje. 

Za stawką 0,16 gr. głosowało- 8 radnych. Radni zaakceptowali propozycja Komisji 

Oświatowej i Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 

- Radny Sobczyk przedstawił pozostałe stawki, dodał, że w punkcie b, c zaproponowano w 

komisji ujednolicenie stawek. 

- Radny Worach – może należałoby obniżyć stawki podatku dotyczącego stawek z punktu f 

firet 3. 

Radni podjęli dyskusję związaną z omawianymi stawkami podatku, szczególnie dotyczącego 

punktu f firet 3. W dyskusji  omawiano również stawki podatkowe z punktu 2 b,c. Wójt 

zaproponował zapoznanie się z danymi dotyczącymi podatków umieszczonymi w raporcie o 

stanie gminy. Radni w dalszej dyskusji omawiali kwestie dotyczące danych zawartych w 

raporcie. 

- Radny Worach – dodał, że podatek od działalności gospodarczej powinien być niższy. 

Dalsza dyskusja dotycząca podatku od działalności gospodarczej i handlowej. 

- Radny Sobczyk stwierdził, że skoro nie ma innych propozycji, sprawę dotyczącą 

ujednolicenia stawek uważa za zamkniętą. 

- Radny Pawlik – wniósł propozycję, aby stawka wzrosła do 6,80 zł w punkcie f tiret 1. 

- Radny Sobczyk – zaproponował, aby służby Urzędu Gminy sprawdziły powierzchnie 

dotyczące gruntów letniskowych. 

Dalsza dyskusja związana z omawianymi stawkami podatku. 

- radny Sobczyk – oznajmił, że stawkę 6,6 przegłosowano w ilości 10 radnych za. 

Do pozostałych stawek innych propozycji nie zgłoszono. 

- Radny Sobczyk – zamknął dyskusję nad stawkami podatkowymi. 

Pani A. Kupis – omówiła kwestie związane z ceną żyta ogłoszoną przez Prezesa GUS. 

Wynosi ona obecnie – 37,64 zł. 

Podjęto dyskusję związaną z ceną żyta. 

- Radny Lipski – zaproponował pozostawienie ceny na poprzednim poziomie. 

- Radny Sobczyk – powtórzył propozycję radnego Lipskiego. 

Radni podjęli dyskusję a następnie przyjęli propozycję radnego Lipskiego – 30 zł. 

O godzinie 14
10

 przewodniczący posiedzenia zaproponował 10 minutową przerwę. O godz. 

14 
20

 wznowiono obrady. 

Na posiedzenie przybyła pani B. Anioł, która omówiła propozycje stawek podatkowych od 

srodków transportu. 

Radni w dyskusji omawiali projekty stawek podatkowych dotyczących pojazdów.  Radni 10 

głosami za oznajmili, że stawki pozostają na poziomie z ubiegłego roku. Po zakończeniu 

dyskusji przewodniczący Czesław Sobczyk podziękował pani Anioł za przybycie. 

Ad 2. Przewodniczący Komisji oddał głos Wójtowi Gminy, który oznajmił, że cześć kwestii 

omówi pani Duraj Sekretarz Gminy. 
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- Pani Anna Duraj – przedstawiła informację o stanie oświaty – pisemna informacja w 

załączeniu do protokołu. 

- Radny Sobczyk poprosił o uzupełnienie danych z tabeli 8 na sesję. 

- Radny Worach – poprosił aby  tabelę Nr. 7 uzupełniono o najlepszy wynik krajowy jakie 

osiągnęły szkoły, o ile to możliwe. Wójt Gminy będzie miał zwiększone kompetencje w 

stosunku do szkół, o co chodzi. 

- Pani Duraj – nie znamy dokładnie kompetencji i zmian, po szkoleniach będziemy 

wiedzieć więcej. 

Radni podjęli dyskusję związaną z przedstawioną informacją o stanie oświaty. 

- Radny Małachowski dodał, że w rankingu brakuje dzieci z orzeczeniami. One rzutują na 

wyniki egzaminów. 

Dalsza dyskusja związana z przedstawioną informacją o stanie oświaty oraz sytuacji w 

szkołach. 

- Radny Sobczyk- poinformował, że omawiana będzie zmiana uchwały o ZUK. 

- Pani Sekretarz - przedstawiła projekt uchwały, dodała, że problem poruszono w I 

półroczu. Omówiła kwestie związane z przekształceniem ZUK. 

Radni uwag nie wnieśli. 

Pani J. Kośka – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 

Poinformowała, że otrzymano opinię RIO w sprawie wykonania budżetu za I półrocze 2010 r. 

- Radny Sobczyk -zapytał o środki za złom. 

- Pani Skarbnik – wcześniej wprowadzono 5 tyś. zł, teraz pozostałe 3 tyś. zł. Następnie 

omówiła wydatki budżetowe. 

- Radny Wielgus – zapytał o środki dla Orkiestry. 

- Radny Worach – jaki deficyt po ostatnich zmianach. 

- Pani Skarbnik – zmniejsza się o 402300 zł i maleje, skoro maleje deficyt to maleją 

również przychody. Prezentuje to załącznik Nr 2 do uchwały. 

- Wójt Gminy – kwota dotyczy oczyszczalni, komisja znalazła kilka uchybień, była 

uchwała o 1,1 mln na kredyt, mamy decyzję przyznającą 402300 zł, stąd zmiana. Z 

termomodernizacji .150 tyś.,  mamy z funduszu na 0,5% rocznie. Odbiór I części był z 

końcem października, dzisiaj dalsza część odbioru. W Dębie termin realizacji do końca 

listopada. Zmiana dachu na GOK do końca listopada. Nie wpłynęła oferta na zakup szkoły 

w Ponikle. Poinformował również o możliwości pozyskania środków i planowanych na 

najbliższy okres inwestycjach. 

- Radny Worach – odbył się przetarg na Ponikłę, ale nie dotarła żadna informacja do mnie. 

- Wójt Gminy – było ogłoszenie w prasie, internecie, ale nie wpłynęła żadna oferta.  

- Radny Sobczyk – podziękował pani Skarbnik za przedstawienie informacji. 

- Radny Kacprzak – stwierdził, że poprzewracano znaki w Mysiakowcu, poprosił o zmianę 

znaku z podwójną nazwą w Mysiakowcu. 

- Wójt Gminy – było wydane polecenie, nie wiem dlaczego nie wykonano. 

- Radny Worach – poruszył kwestię drogi w Iłach, na mostku jest niebezpieczna dziura. 

osiadł asfalt, proszę o oznakowanie miejsca. Po drugie w Zanarcie, na drodze do lasu 

robiony był przepust, ale jest nieskończony więc ludzie wjeżdżają do rowu . 

- Radny Żak – dodał, że powstało to z powodu naprawy kabla telefonicznego. 

- Radny Wielgus – stwarza to zagrożenie i należy to naprawić. 

- Radny Sobczyk – stwierdził, że firma naprawiająca kable powinna zostawić teren w stanie 

sprzed naprawy. 

- Wójt Gminy – zapytał czy radni zapoznali się z raportem i stanem inwestycji. 

- Radny Sobczyk – zapoznamy się z materiałami na sesję. 
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Po wyczerpaniu zagadnień przewidzianych pod obrady komisji, o godz. 15 
50

 – radny 

Sobczyk Przewodniczący posiedzenia zakończył posiedzenie wspólne Komisji stałych Rady 

Gminy.  

 

Protokołował                                   Przewodniczył: 

 

Bolesław Kośka 

      Przewodniczący Komisji  

Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa 

 

                      Czesław Sobczyk  

  

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, 

       Zdrowia i Spraw Socjalnych 

 Andrzej Pawlik 

               Władysław Bogusz 

 

 


